
1 

 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XLII/13 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

czas trwania od 12
00

 do 14
55 

w sali nr 5 Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie 

z dnia 07 listopada 2013 roku  

 

W obradach udział wzięli radni /listy obecności stanową załącznik do niniejszego protokołu/. 

Ponadto w obradach udział wzięli sołtysi i goście /listy obecności stanowią załącznik  

do niniejszego protokołu/. 

 

Ad.1. Otwarcia XLII sesji i powitania radnych, sołtysów, Burmistrza wraz z podległymi 

pracownikami, Przewodniczącego Zarządu Osiedla, kierowników jednostek podległych oraz 

zaproszonych gości dokonał Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej. 

Stwierdził według listy obecności, że na stan 15 radnych obecnych było 13 (1 radny 

nieobecny usprawiedliwiony, 1 radny się spóźni), a zatem podejmowane uchwały  

są prawomocne.  

 

Ad.2. Tadeusz Bednarczuk Sekretarz Gminy wnioskował o wprowadzenie autopoprawki  

do porządku obrad punktu 9 f) projektu uchwały w sprawie Uchylenia w całości Uchwały 

Rady Miejskiej w Dobiegniewie Nr XXXIX/279/2009 z dnia 22.12.2009 roku.  

Uchwała po autopoprawce brzmi: w sprawie uchylenia w całości Uchwały Rady Miejskiej  

w Dobiegniewie Nr XXXIX/279/2009 z dnia 22 grudnia 2009r. i w sprawie uchylenia  

w całości Uchwały Rady Miejskiej w Dobiegniewie Nr XXXVIII/261/2009 z dnia  

26 listopada 2009r. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – dobrze, stosowną autopoprawkę zgłosi Pan 

Sekretarz przy podejmowaniu uchwały.  

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zostały zgłoszone żadne wnioski zmieniające,  

sesja przebiegała według porządku ustalonego przez Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
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4. Odczytanie protokołu pokontrolnego Komisji Rewizyjnej.  

5. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

8. Informacja na temat wykorzystania funduszy zewnętrznych, tj.: dotacji rządowych  

i unijnych w 2013 roku oraz plany z nimi związane na 2014 rok. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Dobiegniew z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2014”. 

 

b) udzielenia dotacji w 2013 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze 

Gminy Dobiegniew. 
 

c) wyrażenia opinii dotyczącej uznania lasów za ochronne. 

d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

f) Uchylenia w całości Uchwały Rady Miejskiej w Dobiegniewie Nr XXXIX/279/2009  

z dnia 22 grudnia 2009r. i w sprawie uchylenia w całości Uchwały Rady Miejskiej  

w Dobiegniewie Nr XXXVIII/261/2009 z dnia 26 listopada 2009r. 

g) zmian uchwały budżetowej gminy na 2013 rok.  

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

11. Analiza oświadczeń majątkowych. 

12. Komunikaty. 

13. Zakończenie sesji.  

 

Ad.3. Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej wnioskował o przyjęcie protokołu  

z ostatniej sesji bez czytania, ponieważ zostały sporządzone zgodnie z procedurą  

i przebiegiem XLII sesji Rady Miejskiej w Dobiegniewie. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Rada protokół z ostatniej sesji przyjęła jednomyślnie: za głosowało 13 radnych, przeciw 0 

radnych, wstrzymało się 0 radnych. 
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Ad.4. Pan Waldemar Szpila Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół 

pokontrolny z dnia 06 listopada 2013 roku, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Karpiński oraz Burmistrz Dobiegniewa Leszek 

Waloch wręczyli bukiet kwiatów Panu Michałowi Nierodzie oraz podziękowali za 

dotychczasową współpracę. 

 Michał Nieroda – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu jeszcze raz 

chciałbym bardzo serdecznie wszystkim Państwu podziękować za te lata współpracy. 

Mam nadzieję, że to co udało nam się wspólnie zrobić i uzyskać dla Dobiegniewa 

będzie owocowało, będzie z czasem się rozwijało i będzie przynosiło przede 

wszystkim korzyść dla lokalnej społeczności. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję.   

 

Ad.5. Informację o działalności Burmistrza między sesjami przedstawił Leszek Waloch 

Burmistrza Dobiegniewa: 

 Od dnia 30 września pracowaliśmy nad budżetem gminy na 2014 rok. W dniach 16, 

17, 18 października odbywał się konwent Wójtów i Burmistrzów w Karpaczu.  

W dniach 23, 24 i 25 października odbyło się obowiązkowe szkolenie obronne dla 

Wójtów i Burmistrzów w Łukęcinie. Do dnia dzisiejszego prowadzimy odbiór 

inwestycji związanych z turystyką, czyli plaża Ługi, Dobiegniew i Osiek.  

  

Ad.6. Wnioski i zapytania.  

 Marek Rajtarowski radny – widzę różnicę w informacji, jeśli chodzi o organizację Nocy 

Świętojańskiej w Słowinie. Wcześniej wykazane było, że Noc Świętojańska kosztowała 

3450zł, natomiast Komisja Rewizyjna sprawdziła i wychodzi 2436zł. Skąd tak duża 

różnica, czy coś zostało ukryte, czy Rada jest okłamywana?   

 Marek Kowalczyk radny – czy droga do Łęczyna zostanie przed zimą wyrównana? 

 Do Pana Prezesa PUK „Komunalni”, co jakiś czas wracam do sprawy cmentarza.  

Przy nagrobkach ławki tak są poustawiane, że niedługo nie będzie można przejść.  

 Marek Wardziak sołtys – droga na Moczele jest w złym stanie technicznym i jest bardzo 

niebezpiecznie.  

 Zbigniew Gacki Prezes PUK „Komunalni” – jest regulamin utrzymania cmentarza i jakie 

nowe urządzenia można stawiać, tylko za zgodą osoby nadzorującej cmentarz. Jest to 

trudne, ponieważ bez mojej wiedzy ludzie stawiają ławki.  
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 Marek Rajtarowski radny – mam pytanie w imieniu Pana z Żeńska, jest to wnuczek 

mojego mieszkańca. Chodzi o cmentarz w Słowinie, co dalej będzie z tym cmentarzem  

i kto odpowiada za ten cmentarz? Dziadek tego Pana życzy sobie żeby był pochowany  

w Słowinie. 

 Zbigniew Gacki Prezes PUK „Komunalni” – Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych 

administruje trzema cmentarzami komunalnymi: w Dobiegniewie, Radęcinie i Mierzęcinie 

i na te cmentarze mamy pełną dokumentację. 

 Marek Rajtarowski radny – chciałem kiedyś uruchomić ten cmentarz, ale sanepid nie 

wyraził zgody, jeśli chodzi o ujęcie wody. 

 Leszek Waloch Burmistrz – prawie w każdej miejscowości jest cmentarz, który jest 

nieczynny. Sanepid nie wyrazi zgody na pochówek. Na terenie Gminy mamy trzy 

cmentarze komunalne i mimo szczerych chęci nie możemy zezwolić na pochówek  

w Słowinie. 

 

Ad.7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – informacja została przedłożona Radzie Miejskiej, 

więc oczekujemy na pytania. 

 Leszek Waloch Burmistrz – do tej informacji chciałbym poinformować wszystkich  

o jednym poleceniu, które wydałem dla Dyrektora ZEAO, aby przygotował materiały  

i podjął działania dotyczące przygotowania uchwały w sprawie likwidacji szkoły  

w Radęcinie.  

 

Ad.8. Informacja na temat wykorzystania funduszy zewnętrznych, tj.: dotacji rządowych  

i unijnych w 2013 roku oraz plany z nimi związane na 2014 rok stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 Andrzej Kuczyński Kierownik BFEiWZ – informacja została przygotowana na piśmie, 

więc podsumuję tą informację. Całkowita wartość projektów w roku 2013 tj. ponad  

4,5 mln zł, natomiast na rok 2014 przewidujemy na realizację projektów około 4 mln zł.  
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Ad.9.  Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Dobiegniew z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2014”. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XLII/246/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

b) udzielenia dotacji w 2013 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze 

Gminy Dobiegniew. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XLII/247/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

c) wyrażenia opinii dotyczącej uznania lasów za ochronne. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 10 radnych, przeciw 2 radnych, 

wstrzymało się 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XLII/248/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 11 radnych, przeciw 2 radnych, 

wstrzymał się 1 radny. 
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Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XLII/249/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 12 radnych, przeciw 2 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XLII/250/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

f) uchylenia w całości Uchwały Rady Miejskiej w Dobiegniewie Nr XXXIX/279/2009  

z dnia 22 grudnia 2009r. i w sprawie uchylenia w całości Uchwały Rady Miejskiej  

w Dobiegniewie Nr XXXVIII/261/2009 z dnia 26 listopada 2009r. 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – uchwała dotyczy zwolnień, jakie dotyczą mienia 

komunalnego. Po analizie okazało się, że jeszcze jedna uchwała jest, która dotyczy 

zwolnień mienia komunalnego, więc została dopisana do treści tej pierwotnej uchwały 

przedstawionej na komisjach.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – w związku z tym, że uchyla się te uchwały,  

jaki to ma aspekt finansowy? 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – zasada samoopodatkowania polega na tym, że musimy 

po stronach dochodów wykazać hipotetyczne podatki z mienia komunalnego, którego sami 

sobie nie płacimy, po stronie wydatków wykazać, że wydatki z tytułu zapłaty tego 

zobowiązania. Za tym nie idzie fizyczny przepływ pieniądza, nie ma kasowości,  

są to wirtualne dochody.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – jakie skutki miałoby niepodjęcie tej uchwały? 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – nadzór uchyliłby te uchwały, ponieważ są niezgodne  

z prawem. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – jeżeli uchylamy tryb zwolnień z podatku od 

nieruchomości tu były konkretne punkty to znaczy, że żadnych zwolnień z tego tytułu nie 

przewidujemy?  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – tak, w mieniu komunalnym.  
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało 

się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XLII/251/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

g) zmian uchwały budżetowej gminy na 2013 rok.  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – wniosek ZEAO 278.988 zł o zwiększenie wydatków  

na wynagrodzenia;  

 wniosek Pana Jerzego Hatały przesunięcia między paragrafami związanego  

z realizacją inwestycji „Zmniejszenie presji na obszary Drawieńskiego Parku 

Narodowego poprzez wzmocnienie funkcji turystycznej terenów rekreacyjnych 

Gminy Dobiegniew” – 45.675,20zł;  

 wniosek Pani Szewczyńskiej przesunięcia między działami dla Sołectwa Radęcin 

1.337zł, przesunięcia między działami dla Sołectwa Sarbinowo – plac zabaw – 

1522zł, przesunięcia między działami dla Sołectwa Słonów – zakup węgla; 

przesunięcia między działami dla Sołectwa Radęcin – zakup kosiarki – 1.500zł. 

 wniosek Pana Szanderskiego na kwotę 9.960zł zwiększenie planów dochodów, 

zwiększenie planów wydatków w związku z realizacją zadań związanych  

z wyżywieniem.  

 wniosek Pana Szanderskiego dotyczy przesunięcia między działami 11.000zł  

 wniosek Centrum Integracji Społecznej o ujęcie świadczenia, które nie były ujęte  

w planie kosztów i przychodów, czyli to świadczenie, które płaci powiat.   

 wniosek Pani Pawlak zwiększenie 16.133,45zł w związku z realizacją projektu 

„Ucz się coraz lepiej”. 

 wniosek Pana Szanderskiego o zwiększenie na kwotę 28.238zł, tj. 20% naszego 

udziału w stypendiach i zasiłkach szkolnych. 

 wniosek Pani Szewczyńskiej przesunięcia między działami dla Sołectwa Słowin. 

 Wniosek Pani Gradowskiej dotyczy projektu realizowanego przez Zespół Szkół 

„Edukacja kluczem rozwoju” dotyczy przesunięć pomiędzy paragrafami. 

 wniosek Pana Szanderskiego na kwotę 153.783 zł to jest korekta tego wniosku na 

278.988zł  

 wniosek Referatu Finansowo- Księgowego na ponad 2 mln zł dotyczy przesunięć 

między paragrafami oraz zwiększenie po stronie dochodów o 160.000zł z racji 
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tego, żeby pokryć te wnioski wydatkowe, 100.000zł w tej kwocie to jest zwrot  

z Urzędu Skarbowego z tytułu odliczenia podatku Vat; dochody z usług 10.000zł, 

dochody z najmu i dzierżawy również 10.000zł; kwota 35.350zł związana jest  

ze znalezieniem środków w ogólnym rozliczeniu.  

 Wniosek Pana Hatały na kwotę 90.000zł zabezpieczenie opłat za energię oraz 

rozliczenie modernizacji sieci oświetlenia gminy oraz wniosek na 7.000zł zaplata 

za administrowanie lokalami mieszkalnymi PKP, Kowalec.    

 Bartosz Jabłoński radny – we wrześniu mieliśmy sprawozdanie z wykonania budżetu  

za I półrocze 2013 roku i zwracaliśmy szczególną uwagę w przekroczeniach na oświacie, 

gdzie wykonanie było na poziomie 58% i kiedy pytaliśmy czy do końca roku budżet 

zamkniemy na poziomie 100% czy będziemy musieli dołożyć dostaliśmy informację,  

że jest teraz okres wakacji. Teraz znowu musimy dołożyć ponad 270 tys. zł, więc czy 

zamkniemy ten budżet?      

 Leszek Waloch Burmistrz – mówiłem o tym, że ten budżet pod koniec roku będziemy 

porządkować. W miesiącu styczniu czy lutym wyrównywaliśmy nauczycielom do pełnego 

pensum, również nie wiedzieliśmy, jakie będą koszty utrzymania, również myśleliśmy,  

że osiągniemy niższy poziom zatrudnienia, jednak mimo to utrzymaliśmy klasę licealną  

i zawodową.  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – budżet oświaty jest ręcznie sterowany. 

 Leszek Waloch Burmistrz – Wysoka Rado ja pozwolę sobie przypomnieć, że budżet 

złożony do planowania na rok 2013 przez ZEAO był na poziomie 8 mln zł. Dzisiaj 

mówimy o wykonaniu 5,6 mln zł.  

 Waldemar Szpila radny – podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej powiedziane zostało, 

że do wykonania tych wszystkich zmian brakuje w budżecie 91.000zł. Proszę powiedzieć 

nam skąd ta kwota będzie wzięta? 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – wpłynęły podatki od lasów państwowych za należne 

linie energetyczne i ta część dochodów pozwala nam pokryć.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 11 radnych, przeciw 2 radnych, 

wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XLII/252/13 oraz stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 
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Ad.10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 Leszek Waloch Burmistrz – jeżeli chodzi o organizację Nocy Świętojańskiej to kontrola 

Komisji Rewizyjnej dotyczyła Referatu Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, z którego na 

organizację została przekazana określona kwota, gdzie w ten sam sposób również 

finansowaliśmy to zadanie kiedy był Pan radny Sołtysem, natomiast pozostała kwota 

została sfinansowana ze środków Pani Szewczyńskiej, w której dyspozycji są środki 

sołeckie. 

 Jeżeli chodzi o drogę do miejscowości Łęczyn to zakupiony zostanie tłuczeń i droga 

będzie wyrównana. 

 Jeżeli chodzi o drogę do miejscowości Moczele to sprawę tą zgłosimy do powiatu.  

Ad.11. Analiza oświadczeń majątkowych. 

Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił informację  

o nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych 

złożonych przez radnych za 2012 rok.  

 

Ad.12. Komunikaty. 

 Michał Nieroda – występuję dzisiaj przed Państwem w podwójnej roli, z jednej strony 

jako stopniowo ustępujący stanowiska Kierownik Centrum Integracji Społecznej. 

Chciałem złożyć wyrazy wdzięczności za to ciepłe podziękowanie, jakie od Państwa 

otrzymałem, a z drugiej strony chciałem Państwu zakomunikować, że podjąłem się roli 

animatora lokalnego dla Ośrodka Wspierania Ekonomii Społecznej w Gorzowie Wlkp., 

animatora m. in. na terenie Powiatu Strzelecko – Drezdeneckiego. Ośrodek Wspierania 

Ekonomii Społecznej powstał wiosną tego roku, jako zupełnie nowa struktura i jest, jako 

dział Wojewódzkiego Urzędu Pracy i ma za zadanie wspieranie na różne sposoby 

powstających podmiotów ekonomii społecznej. To jest bardzo kompleksowa pomoc 

począwszy od doradztwa przez szkolenia różnego rodzaju wizyty studyjne dla grup,  

które są zainteresowane powołaniem takiego podmiotu i zafunkcjonowaniem na danym 

terenie. Chciałem również powiedzieć, że nie znikam z funkcjonowania na tym terenie  

i nadal będę działał w ramach Fundacji na Rzecz Zasobów Ziemi Dobiegniewskiej,  

ale także w charakterze animatora i mam taką nadzieję, że to co uda mi się wypracować 

będzie realną pomocą dla tego terenu i realnym wsparciem dla Centrum Integracji 

Społecznej, zwłaszcza dla jego uczestników.  
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 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – otrzymaliśmy zaproszenie od Burmistrza  

na obchody Święta Odzyskania Niepodległości, które odbędą się 11 listopada  

o godz. 11
00

.   

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – przedstawił pismo od Towarzystwa Opieki nad 

Zwierzętami. 

Ad.13. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady Tomasz Karpiński 

zamknął XLII sesję Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział w obradach radnym 

oraz zaproszonym gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej  

Kamila Putek                                                               w Dobiegniewie 

                                                                       /-/ Tomasz Karpiński 

 


